
Zápis z jednání pracovní skupiny KPSS – Osoby ohrožené sociálním 

vyloučením 

 

Datum konání:  19. 3. 2025 

Místo konání:  ÚMČ Praha 10, Vinohradská 3218/169, Zasedací sál Bratří Čapků 

 

Přítomni: viz prezenční listina k nahlédnutí u koordinátorky KPSS 

 

Za MČ Praha 10 přítomni: 

David Kašpar, místostarosta 

Veronika Žolčáková, předsedkyně Výboru sociálního a zdravotního 

Pavel Petřík, vedoucí odboru sociálního, odbor sociální 

Linda Zákorová, koordinátorka KPSS, odbor sociální 

Lucie Tiefenbach, vedoucí referátu sociální práce, odbor sociální 

Daniela Fialová, kurátor pro dospělé, odbor sociální 

 

Martina Macurová, metodička KPSS, Centrum pro komunitní práci střední Čechy 

 

Jednání řídila: Linda Zákorová, koordinátorka KPSS, odbor sociální 

Koordinátorka přítomné přivítala a předala slovo místostarostovi, který poděkoval všem za vysokou 

účast. Přítomné informoval o kartě seniora. I nadále pokračují registrace. Karta se vydává na počkání. 

Kartu je možné uplatnit u smluvených partnerů nebo na akcích v Trmalově vile. V tomto měsíčníku 

novin (březen 2025) jsou na straně 16 vypsány termíny registrací. Všichni přítomní měli měsíčník 

k dispozici. Dále informoval, že Rada městské části Praha 10 schválila částečné kompenzace pro ty, 

kteří mají pronajaté prostory v zájmu MČ Praha 10. 

Předsedkyně Výboru sociálního a zdravotního informovala, že v Koncepci rodinné politiky již dochází 

k naplňování cílů. Uvedla, že se osvědčil Komunikační systém MUNIPOLIS, kde je již zaregistrováno přes 



tisíc seniorů. Zde se dozvědí, kde a co vyřídit a mnoho dalších informací. Pro zvýšení informovanosti 

občanů se chystají různé letáky, byli osloveni i praktičtí lékaři, což mělo pozitivní ohlas. 

Zástupkyně z řad uživatelů navrhovala, aby v Trmalově vile probíhaly akce i pro děti – mezigenerační 

aktivity. 

Koordinátorka informovala o akcích, které nás čekají. Dne 28. 5. 2025 se bude u metra Strašnická konat 

Veletrh sociálních a návazných služeb, pozvánka bude včas zaslána. K dispozici bude 45 stánků a je 

třeba si je rezervovat, případně může být stánek sdílený dvěma organizacemi. Konání Veletrhu je 

plánováno od 11 hod do 17 hod. 

Dokumenty KPSS byly schváleny Radou městské části Praha 10 dne 6. 3. 2025, a to včetně Akčního 

plánu. Nyní odbor sociální připravuje vyhodnocení plnění priorit za období 2023–2024. 

Dále koordinátorka uvedla, že je v plánu vytvořit brožuru o KPSS, jejíž cílem je záživnou formou 

informovat o uvedeném procesu. 

V měsíčníku na str. 12-13 jsou zveřejňovány akce, organizace mají možnost své akce inzerovat, 

přítomní se shodli, že je to nastaveno dobře a systém funguje. 

Koordinátorka upozornila, že stále probíhá projekt na zviditelnění sociální práce, vyzvala přítomné 

k nalistování str. 21, kde je tentokrát zveřejněn příběh paní Milady. Cílem projektu je občanům přiblížit 

sociální práci a vyzvala přítomné, že mají možnost se do projektu také zapojit. Je důležité dodržet styl 

článku. 

Koordinátorka informovala o situaci na ubytovně Litevská, kdy se odbor sociální v lednu 2025 dozvěděl, 

že 12 rodinám (31 osob) končí ke dni 28. 2. 2025 pobyt. Poděkovala všem aktérům, kteří se na akci 

podíleli. Odboru sociálnímu se ve spolupráci s Centrem sociální a ošetřovatelské pomoci v Praze 10, p. 

o., podařilo zajistit ubytování třem potřebným rodinám. 

Koordinátorka informovala o možnostech potravinové pomoci pro občany Prahy 10 a výdejních 

místech, a to: 

 v úterý ve Vršovicích (vchod z ulice Lopuchová), v čase 9-12, pomoc pro dlouhodobě 

nezaměstnané a osoby bez domova,  

 ve středu na adrese Řeznická 14, Praha 1, v čase 9–12, pomoc pro seniory a osoby se 

zdravotním průkazem,  

 ve středu na adrese Malešické nám. 1/9, Praha 10, v čase 9-12, pomoc pro samoživitele,  

 v pátek na adrese Malešické nám. 1/9, Praha 10, v čase 9-12, pomoc pro seniory a osoby 

s psychickým onemocněním. 



Kolegyně z oddělení zřízených organizací odboru sociálního informovala o příspěvku na tísňovou péči 

– cílem této podpory je pomoci občanům s trvalým pobytem na území MČ Praha 10 zachovat jejich 

důstojný a plnohodnotný život v přirozeném prostředí. Program je zaměřen na seniory a osoby se 

zdravotním postižením, kteří žijí osaměle a potýkají se se zdravotními obtížemi. Občané MČ Praha 10, 

kteří užívají sociální službu tísňová péče, mohou žádat o částečnou kompenzaci nákladů, spojených s 

jejím provozem. 

Žádost o finanční dar lze podat do 4. 9. 2025 na předepsaném formuláři. Finanční dary budou 

poskytnuty žadatelům, kteří podají ve stanoveném termínu řádně vyplněnou žádost a kteří splňují 

podmínky stanovené v Zásadách pro poskytování finančních darů uživatelům sociální služby tísňová 

péče. 

Koordinátorka následně předala slovo zástupcům organizací. Nejvíce byla diskutována činnost 

bezpečnostní pěší patroly. Ta byla coby pilotní projekt spuštěna od podzimu do konce minulého roku. 

Po vyhodnocení pilotního projektu byla ze strany vedení MČ Praha 10 snaha o pokračování této služby. 

Kladné ohlasy na činnosti týmu prevence kriminality byly také od občanů. Na základě toho je od března 

pochůzková služba znovu provozována v režimu objednávky. Dlouhodobý provozovatel služby bude 

vybrán na základě veřejné soutěže. 

Předsedkyně Výboru sociálního a zdravotního poděkovala za sdělené postoje a připomínky NNO. 

Vynasnaží se, aby přístupy sociální práce a připomínky NNO byly zohledněny při formování smlouvy s 

dlouhodobým provozovatele služby. Dále vyslovila názor, že budoucí diskuse o podobě smlouvy může 

zviditelnit činnost terénních služeb. 

Ze strany vedení OSO ÚMČ Praha 10 zazněla na proběhlou diskusi podpora činnosti terénních služeb 

NNO a spokojenost s nastavenou spoluprací.  

Koordinátorka dále vyzvala přítomné k představení nových organizací či nových projektů: 

Byl představen projekt Fandimat charitativní organizace Fandi mámám z.s. Jedná se o projekt 

materiální pomoci propojující lidi v nouzi i dobročinné organizace s těmi, kteří mohou materiální 

pomoc poskytnout. NNO se mohou zaregistrovat a zprostředkovat pomoc svým klientům. 

Na závěr jednání koordinátorka přítomné požádala o tipy na semináře (nejlépe akreditované), které by 

pro ně byly přínosné. Žádost ještě všem zašle mailem a ve druhé polovině letošního roku by mohlo 

dojít k uspořádání vybraného semináře. 

Zapsala: Fialová Daniela 


